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S K U P Š T I N I  C R N E  G O R E 
                                                   P O D G O R I CA 
 

      Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 
finansije i budžet, sa sjednice održane 16. jula 2013. godine, podnosi  
 

I Z V J E Š T A J 
O RAZMATRANJU IZVJEŠTAJA O STANJU ENERGETSKOG SEKTORA CRNE GORE 

ZA 2012. GODINU 
 

Predsjedavajući Odbora Regulatorne agencije za energetiku, Branislav Prelević u 
uvodnom obraćanju ukazao je da godišnji izvještaj ima za cilj da pruži detaljnu sliku 
stanja i dešavanja u energetskom sektoru Crne Gore u toku 2012. godine, kao i uticaj tih 
dešavanja na ostvarivanje ciljeva energetske politike.  S tim u vezi, Odbor se upoznao sa 
sastavnim elementima Izvještaja koji se odnose na: energetske resurse i kapacitete, 
nalaze iz nadzora energetskog sektora, investicije u energetskom sektoru, finansijsko 
poslovanje energetskih subjekata kao i stanje i aktivnosti na tržištu električne energije. 
Takođe, Prelević je predstavio ključne novine koje su obilježile prethodnu godinu a koje 
se odnose na: uvođenje novih metodologija obračuna cijena i tarifa energetskih 
djelatnosti i potrošačkih cijena; usporavanje procesa razdvajanja Elektroprivrede Crne 
Gore (EPCG) od operatora distributivnog sistema kao jedan od uslova za razvoj 
konkurentnog tržišta električne energije; uvođenje novih brojila na daljinsko očitavanje, 
kao i projekat tehničke pomoći za implementaciju Sporazuma o energetskoj zajednici. 
 

Odbor je ocijenio da Izvještaj o stanju energetskog sektora Crne Gore za 2012. 
godinu na  transparentan način daje prikaz stanja energetskog sektora Crne Gore kao i 
da je metodološki drugačiji u odnosu na prethodne sa većim brojem statističkih 
pokazatelja.  

Odbor je, ocjenjujući stanje u energetskom sektoru, konstatovao da gubici 
električne energije na distributivnoj mreži u 2012. godini iznose 541,07 GWh i da su isti 
veći za 9,99%, u odnosu na prethodnu godinu kada su iznosili 491,9 GWh. Ukazano je 
na neophodnost identifikovanja uzroka zbog kojih je došlo do povećanja gubitaka. 
Konstatovano je da su prethodnu godinu obilježile visoka uvozna zavisnost elektro-
energetskog sektora, visoke tržišne cijene i visoki troškovi uvoza uvezene električne 
energije zbog energetskog deficita. Takođe, iskazano je nezadovoljstvo zbog toga što 
postupak pravnog razdvajanja EPCG i operatora distributivnog sistema nije izvršen u 
skladu sa zakonskom obavezom(01.01.2013.godine). 

 
 



Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se odnosila na: rezultate 
poslovanja EPCG u 2012. godini kao i stanje duga za električnu energiju; mogućnost 
kompenzacije duga za električnu energiju između EPCG i lokalnih samouprava kao što 
je to uradila opština Budva; nadzor nad radom energetskih subjekata posebno u dijelu 
koji se odnosi na kontrolu kvaliteta goriva; gubitke na prenosnoj mreži i komercijalne 
gubitke električne energije; postojanje potencijalnog nalazišta ugljovodonika i ukupne 
rezerve uglja; smanjenje emisije CO2 kao ključnog preduslova za snižavanje štetnih 
uticaja globalnog zagrijevanja; nedovoljnu iskorišćenost obnovljivih izvora energije; 
iskorišćavanje energetskog potencijala vjetra kroz projekat izgradnje vjetroelektrana na 
Krnovu; visinu troškova zarada, naknada i ostalih ličnih primanja kada je u pitanju 
poslovanje Crnogorskog elektroprenosnog sistema gdje je trošak za zarade oko dva 
miliona eura iznad odobrenog, kao i izdavanje licence preduzeću  Montenegro Bonus 
d.o.o Cetinje za glavnog državnog snabdijevača električnom energijom.  

Članovi Odbora izrazili su očekivanja a predstavnici RAE ukazali da se dug 
KAP-a ne može i neće kompenzovati preko povećanja cijena električne energije za 
krajnje korisnike. Polazeći od informacija koje je RAE u prethodnom periodu dostavila 
Odboru, a odnose se na postupanje energetskih subjekata po nalozima RAE, članove 
Odbora je interesovalo da li navedeni subjekti i dalje ne postupaju po istim. Shodno 
navedenom, a polazeći od inicijative RAE za izmjene Zakona o energetici, zbog 
ograničenja u postojećem zakonu, Odbor će inicirati izmjenu navedenog zakona u cilju 
definisanja pitanja oduzimanja licenci energetskim subjektima i ovlašćenja RAE za 
preduzimanje mjera u slučaja kada energetski subjekat ne poštuje zakon.  
 

Takođe, na Odboru je bilo mišljenja da bi izvještaj trebao da sadrži i uporedne 
podatke kupovne moći stanovništava i cijene električne energije u zemaljama regiona 
kako bi se utvrdilo koliko se KWh električne energije može dobiti za prosječnu zaradu. 

 
Povodom razmatranja Izvještaja najavljena je mogućnost podnošenja zaključaka. 
 
Odbor je, sa šest glasova „za“, dva „protiv“ i tri „uzdržana“ glasa, odlučio da 

predloži Skupštini  da usvoji Izvještaj o stanju energetskog sektora Crne Gore za 2012. 
godinu. 

 
 Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač. 
 

 
                                                                                     PREDSJEDNIK ODBORA  
                                                                                   mr Aleksandar Damjanović  


